

RCCSE中国核心学术期刊  
中国科学引文数据库来源期刊  
中文科技期刊数据库来源期刊

中国核心期刊（遴选）数据库来源期刊  
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

ISSN 1006-9690

第31卷 第2期  
Vol.31 No.2



# 中国野生植物资源

Chinese Wild Plant Resources

2  
2012

主管:中华全国供销合作总社  
主办:南京野生植物综合利用研究院



# 中国野生植物资源

第31卷 第2期 2012年4月 总第143期

## 目 次

### · 综 述 ·

- 菊花多糖的研究进展 ..... 李文超,顾有方,陈会良(1)  
百里香研究进展 ..... 杨恒,曾凡景,郭甜,等(4)  
盐角草属植物化学成分和药理研究进展 ..... 刘晓峰,冯煦,王奇志,等(8)

### · 研究报告 ·

- 壳寡糖对辣椒种子萌发及幼苗抗氧化酶活性影响研究 ..... 陆建玲,孙达峰,张超(12)  
苦豆籽中抑菌活性物质的跟踪筛选研究 ..... 史高峰,张梅,陈学福,等(17)  
几种药用植物总多酚含量及其抗氧化活性比较 ..... 欧阳玉祝,吴道宏,李勇(20)  
地域环境对青藏高原特有植物藏川杨生物学特性的影响 ..... 唐宇丹,普布次仁,次旦卓嘎(24)  
黄蜀葵花红外指纹图谱研究 ..... 石芸,谈献和,池玉梅,等(29)  
陕西秦艽药源植物及秦艽药材 HPLC 的比较研究 ..... 汪叶庭,刘斯婷,丁凡,等(33)  
红外指纹光谱法鉴定黔产苦丁茶的植物来源 ..... 张倩茹,娄方明,王强(38)  
温度、蔗糖和硼酸对含笑花粉离体萌发的影响 ..... 叶利民(41)  
陕北野生山丹丹染色体数目与核型分析研究 ..... 丁媛媛,齐向英,陈宗礼,等(44)  
天胡荽属药用植物的积雪草苷与羟基积雪草苷的含量测定 ..... 董关涛,宋良科,汤昊,等(47)  
天可力氨糖胶囊中氨基葡萄糖硫酸钾测定方法比较 ..... 吴素玲,张卫明,孙晓明,等(51)  
国家地理标志产品—邳州白蒜的营养成分分析 ..... 杨凤岩,张厚森,赵厚民,等(56)  
人工栽培与野生种抱茎獐牙菜矿物元素和氨基酸对比分析 ..... 胡娜,索有瑞(59)

### · 资源研究 ·

- 黄河三角洲植被资源 ..... 刘峰,孙连新,谷奉天(62)

### · 应用开发 ·

- 保健蔬菜黄秋葵的应用价值与前景 ..... 单承莺,马世宏,张卫明(68)  
杜鹃属植物的民族植物学研究及其应用现状 ..... 何春梅,邢福武,王发国(72)  
投稿须知(67)

# Chinese Wild Plant Resources

Vol. 31 No. 2 Apr. 2012 Tot. No. 143

## Contents

### • Review •

- Research Progress in *Chrysanthemum morifolium* Ramat. Polysaccharide ..... Li Wenchao, Gu Youfang, Chen Huiliang(1)

- Research Advances on *Thymus* ..... Yang Heng, Zeng Fanjing, Guo Tian, et al. (4)

- Recent Study on the Chemistry and Pharmacology of *Salicornia* Plant ..... Liu Xiaofeng, Feng Xu, Wang Qizhi, et al. (8)

### • Research Report •

- Effects of Chitosan Oligosaccharide on Pepper's Seed Germination and Seedling Antioxidant Enzyme Activity ..... Lu Jianling, Sun Dafeng, Zhang Chao, et al. (12)

- Study on Bacteriostatic Activity Material of Kudouzi by Tracking and Screening ..... Shi Gaofeng, Zhang Mei, Chen Xuefu, et al. (17)

- Comparison of the Total Polyphenol Content and Antioxidant Activation for Several Kinds of Medicinal Plants ..... Ouyang Yuzhu, Wu Daohong, Li Yong(20)

- Biological Characteristics of *Populus szechuanica* var. *tibetica*, the Rare and Endemic Plant of Qinghai-Tibetan Plateau in the Different Local Environment ..... Tang Yudan, Pubu Ciren, Cidan Zhuoga(24)

- Study on IR Fingerprint Spectra of *Abelmoschus* Corolla ..... Shi Yun, Tan Xianhe, Chi Yumei, et al. (29)

- Comparative Investigation on HPLC of *Gentiana macrophylla* between Pharmaceutical Plants from Shanxi Province and the Sold Crude Drugs ..... Wang Yeting, Liu Siting, Ding Fan, et al. (33)

- The Original Plant Identification of Guizhou Kudingcha by Infrared Finger Spectrography ..... Zhang Qianru, Lou Fangming, Wang Qiang(38)

- Effects of Temperature, Sucrose and Boric acid on Pollen Germination of *Michelia figo* ..... Ye Limin(41)

- Study on Chromosome Number and Karyotype of *Lilium pumilum* ..... Ding Yuanyuan, Qi Xiangying, Chen Zongli, et al. (44)

- Determination of Asiaticoside and Madecassoside in *Hydrocotyle* ..... Dong Guantao, Song Liangke, Tang Hao, et al. (47)

- Comparison of Determining Methods of Glucosamine Sulfate Potassium in Tianskeli Glucosamine Capsules ..... Wu Suling, Zhang Weiming, Sun Xiaoming, et al. (51)

- Analysis of the Nutritional Content of Pizhou White Garlic - A National Geographic Indicating Product ..... Yang Fengyan, Zhang Housen, Zhao Houmin, et al. (56)

- Analysis of Mineral Elements and Amino Acids of Cultivated and Wild *Swerlia franchetiana* H. Smith ..... Hu Na, Suo Yourui(59)

### • Resources Research •

- Vegetation Resources in Yellow River Delta ..... Liu Feng, Sun Lianxin, Gu Fengtian(62)

### • Application Development •

- Utilization and Prospect of Okra: A Health Vegetable ..... Shan Chengying, Ma Shihong, Zhang Weiming(68)

- Ethnobotany of the *Rhododendron* Genus and Its Present Application ..... He Chunmei, Xing Fuwu, Wang Faguo(72)